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سرمایه گذاری ستاد اجرایی فرمان 
حضرت امام درایلام

اجرایی  ستاد  مدیرکل  ابتكار-  خبرنگار  ایلام- 
فرمان امام خمینی )ره( ایلام گفت: سال گذشته 
از  زدایی  محرومیت  برای  توجهی  قابل  مبلغ 
مناطق کمتر توسعه یافته این استان از سوی 
این نهاد انقلابی هزینه شده است. محمد زارع 
در نشست خبری، راه اندازی خانه های احسان 
را از فعالیت های ستاد اجرایی در استان عنوان 
کرد و یادآور شد: پارسال ۱۲ خانه احسان در 
مناطق محروم ایلام همچون ایوان، ملکشاهی از 
سیروان و ایلام دایر شد. وی با بیان اینکه تاکنون 
۴۰ مدرسه با مشارکت ستاد اجرایی در استان 
ایلام به بهره برداری رسیده است، تاکید کرد: پنج 
مورد از این تعداد پارسال افتتاح شده اند. مدیرکل 
ستاد اجرایی فرمان امام )ره( ایلام سرمایه گذاری 
در بخش آبرسانی را از دیگر برنامه های این نهاد 
انقلابی اعلام کرد و گفت: ۵۰ میلیارد تومان در 
کشور برای این امر تخصیص یافت که پارسال 
استان  در  را  تومان  میلیارد   ۸،۵ شدیم  موفق 
جذب و هزینه کنیم. وی ادامه داد: ۸۰ درصد 
و  روستایی  نقاط  در  پرداختی ستاد  تسهیلات 
و تلاش  در شهرها صورت می گیرد  ۲۰ درصد 
حاشیه ای  نقاط  در  شهری  مناطق  سهم  شد 
باتوجه به محرومیت پرداخت شود. زارع یکی 
از اصلی ترین نیازهای ایلام را کمبود امکانات 
درمانی و پزشکی برشمرد و اضافه کرد: با توجه 
به نیاز استان به ایجاد مرکز ناباروری ستاد به 
این مقوله ورود کرد و ۱،۵ میلیارد تومان برای 
تجهیزات مرکز ناباروری بیمارستان طالقانی شهر 
ایلام اختصاص داد که امیدواریم با تامین نیروی 
انسانی هرچه زودتر مردم استان از مزایای آن 
بهره مند شوند. مدیرکل ستاد اجرایی فرمان امام 
)ره( ایلام با اشاره به اینکه سال گذشته ۳۰۰ زوج 
تا ۲۰ میلیون  از حمایت های ۱۰  استان  نابارور 
تومانی ستاد استفاده کرده اند، گفت: پرداخت 
۱،۳ میلیارد تومان برای خرید تجهیزات دستگاه 
آنژیوگرافی از دیگر حمایت های صورت گرفته در 
بخش پزشکی استان بوده است. زارع همچنین 
به خدمات انجام شده در حوزه مسکن پرداخت 
و اظهار داشت: هم اکنون ۱۷۵ واحد مسکونی 
در شهر ایلام با مشارکت ستاد اجرایی در حال 
فیزیکی  پیشرفت  درصد  که ۵۰  است  ساخت 
دارند و امیدواریم تا پایان امسال تکمیل و به 

افراد واجد شرایط تحویل شوند.

در سال گذشته 10500 كیلومتر 
شبکه و315 هزار انشعاب گاز 
استان گلستان نشت یابی شد

در سالی که گذشت  بالغ بر ۱۰۵۰۰ كیلومتر 
شبکه به همراه  ۳۱۵  هزار انشعاب در شرکت 
گاز استان گلستان نشت یابی شد.محمدجواد 
کمال غریبی ، رئیس بازرسی فنی شرکت با بیان 
این مطلب، عنوان کرد:در راستای نگهداری و 
مراقبت از تأسیسات گاز بویژه تأسیسات مدفون 
شبکه های  و  لوله  خطوط  سازی  ایمن  و  شده 
گازرسانی ، این شرکت فرآیند نشت یابی را در 
دو زمینه  ادواری و درخواستی  واحد ها  انجام 
می دهد.وی افزود: در همین خصوص در سالی 
که گذشت  توانست ۱۰ هزار و ۵۰۰  كیلومتر 
شبکه تغذیه و توزیع  و همچنین تعداد  ۳۱۵  
هزار  انشعاب گاز از نوع  فلزی و  پلی اتیلن  
را  نشت یابی کند.کمال غریبی با بیان اهمیت 
انجام این موضوع گفت: انجام نشت یابی شبکه 
و انشعاب گاز  بسیار مهم بوده و  كوتاهی و 
غفلت از این موضوع  صدمات و خسارت های  
فراوان و جبران ناپذیر به همراه خواهد داشت که 
این اقدام هم ساله به منظور جلوگیری از حوادث 
محیط  از  صیانت  گاز،  رفت  هدر  و  احتمالی 
زیست ، استمرار جریان گازرسانی به مشترکین 

گرامی انجام می گیرد.

ساخت و نصب مبدل حرارتی در 
شركت نفت و گاز كارون با مشاركت 

دانش بنیان ها

مبدل حرارتی  موفقیت آمیز  و نصب  ساخت 
کارخانه  در  بشکه  هزار   ۷۵ ظرفیت  با  نفت 
نمکزدایی منصوری توسط یک شرکت دانش بنیان 
با همکاری و نظارت کارشناسان شرکت نفت و 
گاز کارون انجام گردید. در راستای ارتقاء کیفیت 
شرایط  بهبود  و  نگهداشت  تولیدی،  خام  نفت 
تولید، با اعتماد به توان داخلی، عملیات طراحی و 
ساخت مبدل حرارتی واحد نمکزدایی منصوری در 
شرکت بهره برداری نفت و گاز کارون با ظرفیت 
داخلی  شرکت های  از  یکی  به  بشکه  هزار   ۷۵
دانش بنیان محول و با نظارت تیم فنی متشکل 
بازرسی فنی و  نگهداری و تعمیرات،  ادارات  از 
خوردگی فلزات و مهندسی فرآورش با موفقیت 
انجام و پس از آزمایش میدانی در اردیبهشت 
سال جاری در چرخه عملیات قرار گرفت. ساخت 
این مبدل در داخل كشور و توسط یک شرکت 
مقام  سوی  از  که   ،۱۴۰۱ سال  در  دانش بنیان 
معظم رهبری به عنوان سال تولید، دانش بنیان 
اعتبار  با  بود،  شده  نامگذاری  اشتغال آفرین  و 
و ساخت  ماه  در مدت۱۴  و  ریال  میلیارد   ۲۸۰
فونداسیون و نصب آن توسط امور مهندسی و 
ساختمان شرکت بهره برداری نفت و گاز کارون 
مجموعه  قبلی  حرارتی  مبدل  گردید.  انجام 
نمکزدایی منصوری در اثر نقص فنی از سرویس 
این  بدون  تولید  فرآیند  که  بود،  شده  خارج 
تجهیز باعث کاهش روزانه ۷۵ هزار بشکه نفت 
می گردید. اما با ابتکار متخصصان مدیریت های 
امور فنی و عملیات شرکت بهره برداری نفت و گاز 
کارون و با هماهنگی کارشناسان مهندسی نفت 
اصلاحیه های  انجام  با  جنوب،  نفتخیز  مناطق 
از کاهش تولید در شرایط موجود و  فرآورشی، 
تا زمان نصب مبدل جدید جلوگیری بعمل آمد. 
شایان ذكر است شركت بهره برداری نفت و گاز 
كارون با تأمین ۲۷ درصد نفت خام کل کشور 
بزرگترین شرکت بهره بردار تابع مناطق نفتخیز 
تولید  و  راهبری  مسئولیت  که  است  جنوب 
صیانتی نفت، گاز و مایعات گازی را از میادین 

تحت سرپرستی برعهده  دارد.

بازدید مدیران ارشد سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی و شرکت 

مادر تخصصی از بیمارستان جدید 
رازی قائمشهر 

سازمان  ودرمان  بهداشت  گروه  رییس 
شرکت  مدیرعامل  و  ریزی  برنامه  و  مدیریت 
مادر تخصصی توسعه وتجهیز مراکز بهداشتی 
همراهی  با  کشور  پزشکی  وتجهیزات  درمانی 
رییس دانشگاه علوم پزشکی مازندران و معاونین 
درمان و توسعه مدیریت،منابع وبرنامه ریزی این 
دانشگاه با حضور در بیمارستان رازی قائمشهر 
از نزدیک در جریان روند آماده سازی ساختمان 
حسینی  دکتر  گرفتند.   قرار  مرکز  این  جدید 
رییس گروه بهداشت و درمان سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی کشور با قدردانی از زحمات رئیس 
دانشگاه و همه دست اندرکاران این پروژه، ابراز 
امیدواری کرد تا ماه آینده این بیمارستان افتتاح 
شود. دکتر فرهاد غلامی رییس دانشگاه علوم 
پزشکی مازندران نیز در این دیدار با بیان این که 
پروژه بیمارستان رازی با همه فراز و نشیب هایی 
که داشت مراحل پایانی را سپری می کند، افزود: 
در این برهه از زمان برای تکمیل این پروژه نیاز به 
حمایت شما داریم تا با تامین تجهیزات پیشرفته 
درمانی  خدمات  ارائه  ارتقاء  راستای  در  بیشتر 
افزایش  بتوانیم  بیماران،  حال  رفاه  افزایش  و 

رضایتمندی مردم را فراهم نمائیم.

مهدی چمران در مراسم اختتامیه شصت  و هفتمین 
مجمع مشورتی رؤسای شوراهای اسلامی کلان شهرها 
و مراکز استان ها به میزبانی شیراز  »سومین حرم اهل 
بیت )ع(« ضمن گرامیداشت شهدای حادثه تروریستی 
حرم مطهر شاهچراغ)ع( گفت: در حادثه شهادت زائران 
مظلوم حرم مطهر احمد بن موسی )ع( شاهد پیوند 
بین سردار شهید حاج قاسم سلیمانی و شهدای حادثه 
تروریستی شاهچراغ بودیم و این حادثه بار دیگر این 
نکته را یادآور کرد اگر مدافعان حرم  نبودند شاهد چنین 
حوادث تروریستی و جنگ داخلی در کشور بودیم.
پارلمان شهری تصریح کرد: همگان  ارشد  این مقام 
از سفره های شهدا ارتزاق می کنند و خون پاک شهدا 
در دفاع از آرمان های نظام مقدس جمهوری اسلامی 
با قدرت و صلابت  را  این نظام  توانسته پرچم  ایران 
برافراشته کند. رئیس مجمع مشورتی رؤسای شوراهای 
پاسداشت  به  استان ها  اسلامی کلان شهرها و مراکز 
رشادت ها و ایثارگری ها در سیاست های جهانی، ایران 
را در جایگاهی قرار داده است که دولت هایی که زمانی 
به سمت  اکنون  نداشتند  مسالمت آمیز  روابط  ما  با 
جمهوری اسلامی روی آوردند. چمران گریزی هم به 
وضعیت کشور سوریه و اتفاقات منطقه ای پیرامون این 
کشور داشت و افزود: کشورهایی که یک روز سوریه را 
تحریم می کردند، از این کشور برای حضور در اتحادیه 
کشورهای عربی دعوت می کنند و این پیروزی حاصل 
تروریست هایی  مقابل  در  مقاومت  و  شهدا  خون 
اسلامی  شورای  رئیس  است.   داعش  همچون 
پایتخت تصریح کرد: علی رغم دشمنی ها، تحریم و 
جنگ های اقتصادی، فرهنگی و سیاسی علیه کشور 
ما که همچنان ادامه دارد، با همدلی و همگامی در 
مقابل توطئه ها ایستاده ایم و از این جنگ ها نیز پیروز 
بیرون خواهیم آمد. چمران با تصریح بر بیانات رهبر 
کشورهای  همکاری  و  همدلی  درباب  انقلاب  معظم 
اسلامی تأکید کرد: طبق فرموده رهبر معظم انقلاب در 
صورتی که کشورهای اسلامی با وحدت و همدلی متحد 
بودند، هیچکدام از مشکلات موجود را شاهد نبودیم. 
این رهنمود رهبر معظم  باید  اکنون  او تصریح کرد: 
انقلاب در راستای وحدت و همدلی را در بطن شوراها 
برای  زمینه سازی  تا  کنیم  آغاز  شهرها  و  روستاها  از 
ظهور حضرت حجت)عج( فراهم شود. رئیس مجمع 
مشورتی رؤسای شوراهای اسلامی کلان شهرها و مراکز 
استان ها در پایان از میزبانی شایسته شهر شیراز در 
برگزاری شصت  و هفتمین اجلاس تقدیر و بیان کرد: 
برگزاری این مجمع مشورتی با حضور رؤسای شوراهای 
کلان شهرها و مراکز استان ها در اردیبهشت ماه شیراز 
یک انتخاب شایسته است که مهمان نوازی و میزبانی 
نایب   باقی می گذارد.  این کلان شهر را در خاطره ها 
اسلامی  شوراهای  رؤسای  مشورتی  مجمع  رئیس 
کلان شهرها و مراکز استان ها نیز گفت: اگر شوراها 
تنها نهاد مردمی نباشند، اما مهم ترین نهاد مردمی 
برای حفظ آرمان های انقلاب هستند. مهدی طاهری 
در دومین روز از شصت  و هفتمین مجمع مشورتی 
رؤسای شوراهای اسلامی کلان شهرها و مراکز استان ها 
به میزبانی شیراز، »سومین حرم اهل بیت )ع(« اظهار 
کرد: آنچه که نظام مقدس جمهوری اسلامی  را به 
عنوان یک نظام حفظ می کند سرمایه اجتماعی مردمی 
شهر  اسلامی  شورای  رئیس  است.  اعتماد  و  بودن 
شیرازادامه داد: اگر شوراها تنها نهاد مردمی نباشند، 
اما مهم ترین نهاد مردمی برای حفظ آرمان های انقلاب 
شوراهای  رؤسای  مشورتی  مجمع  رئیس  هستند. 
کرد:  تصریح  استان ها  مراکز  و  کلان شهرها  اسلامی 
نظام شورایی کشور یکی از نهادهای حمکرانی جمهوری 
اسلامی است که ارتباط مستقیم بین تصمیم گذاران و 
مردم را بدون واسطه حفظ می کند. محمد حسن اسدی 
نیز در آیین اختتامیه شصت وهفتمین مجمع مشورتی 
رؤسای شوراهای اسلامی کلان شهرها و مراکز استان ها 
به میزبانی شیراز، »سومین حرم اهل بیت )ع(« اظهار 
کرد: شهر شیراز  طی دو روز میزبان شصت  و هفتمین 
مجمع مشورتی رؤسای مراکز استان ها و کلان شهرها 
این  که  بود  تخصصی  کمیسیون های  برگزاری  و 
موضوع نشان از ظرفیت این کلان شهر در گرد همایی 
تصمیم گیران در پارلمان محلی دارد.  این مقام ارشد 
مدیریت شهری در کلان شهر شیراز به اثرگذاری چنین 
ظرفیت های  از  بیشتر  استفاده  برای  اجلاسیه هایی 
رفع مشکلات کلان شهرها  در  قانونی شوراهای شهر 
اشاره کرد و افزود: بسیاری از رؤسای شرکت کننده 
در این مجمع مشورتی دارای سوابق متعدد اجرایی در 
تصمیم گیری کلان کشوری  و سوابق علمی بوده که 
این خود به عنوان یک مزیت در برگزاری این نشست 
به میزبانی کلان شهر شیراز است . اسدی اضافه کرد: 
جمع بندی نظرات کمیسیون های هر شورا در این مجمع 
که برگرفته از تصمیمات نمایندگان مستقیم مردم در 
پارلمان محلی بوده، بسیار حائز اهمیت است.  شهردار 
شیراز با اشاره به اینکه تاکنون بخشی از دغدغه های 
به  مشورتی  مجمع های  این  برگزاری  با  کلان شهرها 
نتیجه رسیده است، بر ضرورت تداوم چنین  مجمع های 
مشورتی برای آینده شهرها تآکید کرد.  اسدی همچنین 

درباره حکمرانی نهاد مردمی شوراها در مدیریت شهری 
به عنوان یکی از اهداف اصلی این اجلاسیه اشاره کرد 
کلان  شهرداران  اصلی  دغدغه های  از  یکی  گفت:  و 
شهرها مدیریت یکپارچه شهری است. به گفته شهردار 
کلان شهر شیراز؛ شوراهای اسلامی شهرها به عنوان 
خدمات رسان  دستگاه  تصمیم گیری  متولیان  از  یکی 
در شهرها می توانند با لوایحی که در قالب مدیریت 
یکپارچه شهری اتخاذ می شود، نقش اثرگذاری را در 
عدالت توزیع خدمات ایفا کنند.  اسدی در پایان از 
در  اسلامی  شورای  مجلس  و  دولت  مثبت  رویکرد 
جهت تدوین و تهیه قانون مدیریت یکپارچه شهری 
در جهت اداره کلان شهرها خبر داد و گفت:  این قانون 
می تواند با پرهیز از موازی کاری و هدر رفتن منابع برای 
ارائه خدمات خط مشی مشخص را تدوین و اجرا کند. 
نماینده مردم شهرستان های شیراز و زرقان در مجلس 
شورای اسلامی گفت: قانون  مدیریت واحد و یکپارچه 
شهری به عنوان یکی از مسائل روز در مجلس مطرح 
بوده و فرصت مناسبی است که می توان در این زمینه 
تصمیمات مناسبی اتخاذ شود. جعفر قادری در آیین 
رؤسای  مشورتی  مجمع  شصت وهفتمین  اختتامیه 
شورای اسلامی کلان شهرها و مراکز استان های کشور 
با اشاره به اهمیت تعامل میان اعضای دو پارلمان ملی 
و محلی در توسعه کشور اظهار کرد: قانون  مدیریت 
واحد و یکپارچه شهری به عنوان یکی از مسائل روز 
بوده و فرصت مناسبی است که  در مجلس مطرح 
می توان در این زمینه تصمیمات مناسبی اتخاذ شود. 
او با اشاره به طرح نوسازی ناوگان حمل ونقل شهری 
نیز گفت: این مبحث را با هدف کمک به مدیریت 
کردیم.  دنبال  اسلامی  شورای  مجلس  در  شهری 
نماینده مردم شهرستان های شیراز و زرقان در مجلس 
شورای اسلامی با اشاره به بررسی طرح اصلاح قانون 
انتخابات شوراها بیان کرد: تشکیل کمیته حمایت از 
در  نیز  بزرگ  پروژه های  در  مشارکت  و  شهرداری ها 
مجلس دنبال می شود. قادری گفت: قانون درآمدهای 
پایدار نیز به عنوان یکی از طرح های کلیدی در حوزه 
هفتمین  و  شصت   شد.  تصویب  شهری  مدیریت 
مجمع مشورتی رؤسای شوراهای اسلامی کلان شهرها 
»شیراز؛ سومین حرم  در  کشور  استان های  مراکز  و 
اهل بیت)ع(« به کار خود پایان داد و بیانیه ای از سوی 

این مجمع در آیین اختتامیه قرائت شد. 
متن این بیانیه بدین شرح است؛

مشورتی  مجمع  هفتم  و  شصت  اجلاس  برگزاری 
رؤسای شوراهای اسلامی کلان شهرها و مراکز استان ها 
به میزبانی شهر »شیراز؛ سومین حرم اهل بیت)ع(« با 
شعار راه حل مشکلات کلان کشور در توجه به مسائل 
مدیریت شهری، برگ زرین دیگری بر دفتر جامعه 
شورایی کشور افزود و باعث انسجام و همبستگی بین 
در  مناسب  زمینه سازی  و  استان ها  مراکز  شوراهای 
جهت تبادل تجربیات و ارائه راهکارهای نو به منظور 
شد.   شهری  مدیریت  چالش های  برداشتن  میان  از 
نظام جمهوری اسلامی مبتنی بر مردم سالاری دینی 
است و اینکه هیچ نهادی در جمهوری اسلامی ایران 
از رأی مردم به صورت مستقیم  نیست که برخاسته 
یا غیرمستقیم نباشد. یکی از جلوه های روشن مردم 
سالاری دینی و تحقق اراده مردم شکل گرفتن شوراها 
در شهر و روستا است و بر همین اساس شهر اسلامی 
مبتنی بر اخلاق، معنویت، اسلامیت و عدالت است و 
مدیریت شهری راهکار تحقق این اصل است. خداوند 

متعال را شاکریم که به ما توفیق عنایت فرمود تا در 
کلان شهر شیراز شهر فرزانگان و شهر حضرت احمد 
گلگون  شهید   ۵۶۰۰ زادگاه  شاه چراغ)ع(،  موسی  بن 
کفن و شهید سوم محراب حضرت آیت ا... دستغیب 
بزرگمرد فقاهت و استاد اخلاق و عرفان، در سایه سار 
امن نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران گرد هم آئیم 
و مسائل و مشکلات مدیریت شهری کشور را به بحث 
بزرگ  جامعه  از  نمایندگی  به  ما  بگذاریم.  گفتگو  و 
شورایی کشور خواسته های خود را که حاصل تبادل نظر 
در کمیسیون های تخصصی در اجلاس شیراز است 
را به شرح زیر اعلام می داریم و از دولت و مجلس 
محترم شورای اسلامی و از شورای عالی استانها و تمامی 
مسئولین اجرایی انتظار داریم به این خواسته ها که در 
واقع مطالبات بحق مردم است توجه کرده و در اجرای 
آنها اهتمام ویژه داشته باشند. ۱. اولویت نخست شوراها 
مدیریت  قانون  رساندن  سرانجام  به  دوره ششم  در 
یکپارچه شهری است. طی ۱۰ سال گذشته دولت و 
مجلس محترم بر این مهم اتفاق نظر داشتند که دولت 
متمرکز و حجیم قادر به پیشبرد امور توسعه نیست 
و برای اینکه دولت بتواند از عهده وظایف اصلی خود 
برآید، باید سبک و چابک شود و بنابراین این بخش از 
اموری که بصورت متمرکز اداره می شود به شهرداری ها 
واگذار شود. در همین راستا عملکرد شهرداری ها باید 
در مقایسه با عملکرد دولت از نظر مردم و متخصصین 
در حوزه های اقتصادی، کالبدی، اجتماعی، فرهنگی و 
عمرانی به مراتب قابل قبول تر و دارای نتایج بهتری 
بوده است. روند رو به پیشرفت و تکامل در مدیریت 
شهری و کسب قابلیت ها در دوره جدید اعتماد دولت 
را به مدیران شهری بیشتر کرده است، اما با این همه 
هنوز طرح جامع مدیریت شهری به سرانجام مطلوب 
نرسیده است و ما انتظار داریم تا پایان دوره مجلس 
تنگناهای   .۲ دهد.   رخ  مبارک  اتفاق  این  دوازدهم 
قانونی و ساختاری زیادی وجود دارد که شوراها از آن 
رنج می برند؛ ازجمله اینکه شوراهای اسلامی شهر به 
عنوان نهادی مستقل و فاقد متولی در سطوح مالی 
قانون سازمان  به موجب  مدیریت کشوری هستند. 
محسوب  شوراها  متولی  دهیاری ها  و  شهرداری ها 
نمی شود، پس قواعد وضع شده صرفا برای شهرداری ها 
و دهیاری ها لازم الاتباع می باشد، نه برای شوراها. لذا 
از شورایعالی استان ها درخواست می شود نسبت به 
رفع این ابهام و مانع قانونی اقدام نماید. با این حال 
شوراها همواره در اجتماعات مردمی حضور دارند و در 
دسترس مردم هستند و این امکان خوبی است که به 
عنوان امین مردم و نظام نیاز و مطالبات مردم را به 
مسئولین انتقال می دهند. دولت و مجلس لازم است 
در رفع این تنگناهای قانونی و ساختاری همت کنند تا 
فرصت های توسعه کشور از دست نرود. ۳. یکی از 
خطراتی که شهرها را تهدید می کند فرونشست شهرها 
)دشت ها( است که با رشد شهرنشینی و افزایش آب 
مصرف خانگی و برداشت از سفره های زیرزمینی شهرها 
روزبه روز در حال تشدید شدن است. طبق آمارهای 
موجود مصرف آب در بخش خانگی بسیار بالاست و 
لذا ضرورت دارد متناسب با فهرست منابع آبی کشور 
مصرف  الگوی  زیرزمینی  منابع  از  برداشت  جبران  و 
بسته شود. ۴.  کار  به  و  تعیین  مناسب  گونه ای  به 
مدیریت شهری خصوصا در شهرهای بزرگ همواره با 
چالش مدیریت پسماند مواجه بوده و هر چقدر به 
جمعیت شهر افزوده شود، این چالش نیز سخت تر و 

پیچیده تر می شود. در ایران مدیریت پسماند نه رویکرد 
مشخصی دارد و نه از فلسفه اجتماعی لازم برخوردار 
است.  این در حالی است که در اصل پنجاهم قانون 
اساسی بیان شده است: در جمهوری اسلامی حفاظت 
از محیط زیست که نسل امروز و نسل های بعد باید در 
آن حیات اجتماعی رو به رشدی داشته باشند وظیفه 
عمومی تلقی می شود. از این رو فعالیت های اقتصادی 
و غیر آن که با آلودگی محیط زیست و یا تخریب غیر 
قابل جبران آن ملازمه پیدا کند، ممنوع باشد. بیان 
طریق  از  فرهنگی  بسترسازی  و  علمی  دینی،  مبانی 
نظام آموزشی و رسانه ای به صورت زمان بندی شده و 
هدفمند- ایجاد انگیزه های مادی و معنوی در میان مردم 
و دست اندرکاران این عرصه برای جلب سرمایه گذار - 
تقویت ساختارهای قانونی و ضمانت اجرای قانون به 
تحقق این امر کمک شایانی می کند. پیشنهاد می شود 
طرح تفصیلی مدیریت پسماند با نگاه مدیریت استانی 
متناسب با نیازهای محلی تصویب و به صورت دائم 
پایش و اصلاح شود. ۵. یکی از راهکارهای مطمئن برای 
کاهش آلودگی هوا توسعه حمل ونقل پاک انسان محور 
همچون دوچرخه، وسایل نقلیه شخصی بدون سوخت 
موتورهای برقی با فراهم کردن زیرساخت های شهری و 
امکان دسترسی عموم مردم در راستای کاهش استفاده 
از وسایل نقلیه شخصی است. از دولت محترم انتظار 
می رود در این خصوص اقدامات و حمایت های لازم 
از مدیریت شهری را در دستور کار خود قرار دهد. 
شهرداری ها  در  رویکرد  تغییر  بحث  خوشبختانه   .۶
و  اجتماعی  نهاد  یک  به  خدماتی  صرفاً  سازمانی  از 
را در مناسبات مدیریتی  تا حدی جای خود  جامعه 
و سیاست گذاری های کشور باز کرده و در این رابطه 
شهرداری  اجتماعی  مسئولیت  شاخص های  تعیین 
امری ضروری است. کمیسیون فرهنگی و اجتماعی 
مجمع شاخص های متنوعی را احصا و آمادگی دارد 
پیشنهادات خود را تقدیم متولیان امر کند. ۷. سهم 
حل  برای  دلسوزی  و  پیگیریها  در  شهری  مدیریت 
مشکلات مردم سهم بالایی است و عبور از بحران ها 
و موانع با خرد جمعی و همکاری و مشارکت عمومی 
امکان پذیر است. بهترین جلوه آن فعال کردن شوراها و 
سپردن مسئولیت به آنهاست و این نقش را باید لباس 
قانون بر تن کند و مغتنم شمرده شود. شوراها انتظار 
دارند از سوی دولت و مجلس حمایت شوند تا بتوانند 
بسیاری از مشکلات و تنگاهایی که در زندگی جاری 
مردم وجود دارد را رفع کنند. ۸. با توجه به گستردگی 
و تنوع مطالب عنوان شده در اجلاس شیراز به بیان 
موارد فوق اکتفا نموده  و بقیه موضوعات را به صورت 
مکتوب به استحضار مسئولین محترم خواهیم رساند و 
سعی می کنیم با دیدارها و جلسات حضوری با ایشان 
در جهت تسریع حل مشکلات شهروندان گام برداریم. 
در خاتمه ضمن قدردانی از زحمات شورای اسلامی 
ارزشمند  همکاری  و  شیراز  کلانشهر  شهرداری  و 
نماینده ولی فقیه در استان فارس و امام جمعه شهر 
شیراز، استاندار و همه کسانی که شرایط برگزاری 
مجمع  شصت وهفتم  اجلاس  مطلوب تر  هرچه 
مشورتی را فراهم نمودند را به فال نیک می گیریم و 
بار دیگر با آرمان های بلند امام راحل عظیم الشان 
حرم  مدافعان  و  مقدس  دفاع  گرانقدر  شهدای  و 
هم پیمان می شویم و در پرتو منویات رهبر معظم 
مردم  خدمتگزار  همچنان  العالی(  انقلاب)مدظله 

شریف ایران هستیم.

دراختتامیه شصت  و هفتمین مجمع مشورتی رؤسای شوراهای اسلامی کلان شهرها و مراکز استان ها به میزبانی شیراز مطرح شد؛

اجرای راهبرد وحدت و همدلی در بطن شوراها
رئیس مجمع مشورتی رؤسای شوراهای اسلامی کلان شهرها و مراکز استان ها گفت: باید رهنمود رهبر معظم انقلاب درراستای وحدت و همدلی را در 

بطن شوراها از روستاها و شهرها آغاز کنیم تا زمینه سازی برای ظهور حضرت حجت)عج( فراهم شود.

برگزاری 
این مجمع 
مشورتی با 

حضور رؤسای 
شوراهای 

کلان شهرها 
و مراکز 

استان ها در 
اردیبهشت ماه 

شیراز یک 
انتخاب 

شایسته است

با حضور نمایندگان مردم هرمزگان در مجلس شورای اسلامی ، استاندار هرمزگان ، معاون امور اقتصادی استانداری ،رییس سازمان صمت هرمزگان
عملیات اجرایی نخستین کارخانه تولید کاغذ در هرمزگان کلید خورد 

، استاندار  نمایندگان مردم هرمزگان در مجلس شورای اسلامی  با حضور 
هرمزگان ، معاون امور اقتصادی استانداری ،رییس سازمان صمت هرمزگان و 
جمعی از مدیران دستگاه های اجرایی استان عملیات اجرایی کارخانه تولید کاغذ 

چاپ، تحریر و کپی در شهرک صنعتی "گمبرون"آغاز شد.
رئیس سازمان صمت هرمزگان در این مراسم با بیان اینکه مجوز آغاز عملیات 
اجرایی ۴۸ پروژه در سال جدید صادر شده است گفت : هر ۲ هفته عملیات 

اجرایی یک پروژه آغاز می شود.
خلیل قاسمی ، با بیان اینکه عملیات اجرایی نخستین کارخانه تولید کاغذ چاپ، 
تحریر و کپی در هرمزگان آغاز شد ،عنوان کرد  : این کارخانه با زیربنای ۲۳ هزار 

متر مربع ، ظرفیت تولید سالانه ۱۵۰ هزار تن انواع کاغذ را دارد .
تومان  میلیارد  هزار   ۱۵ کارخانه  این  ساخت  برای  اینکه  بیان  با  قاسمی 
سرمایه گذاری شده است ، افزود : با بهره برداری از این کارخانه برای ۳۳۰ نفر 
اشتغالزایی می شود . وی، عنوان کرد : در این کارخانه انواع کاغذ تحریر و چاپ 
از خمیر کاغذ بکر تولید می شود . رییس سازمان صمت هرمزگان ،  خاطرنشان 

کرد : کارخانه تولید کاغذ در سال ۱۴۰۴ به بهره برداری می رسد.
 قاسمی ، تصریح کرد : استان هرمزگان نخستین استان برای اجرای طرح تولید 
کاغذ در کشور است که در صورت راه اندازی این کارخانه، می توان سالانه بیش 

از ۵ میلیون تن کاغذ را نیز به کشورهای دیگر صادر کرد.
 کشور می تواند سالانه ۵ میلیون تن کاغذ صادر کند

سرمایه گذار این پروژه نیز در این مراسم  با بیان اینکه دنیای امروز صنعت 

کاغذ ،کشت و صنعت است گفت: دیگر روش قطع درختان جنگل را نداریم. در 
حال حاضر کشورهایی که زمانی وارد کننده کاغذ بودند، امروز به صادر کننده 

کاغذ تبدیل شده اند.
علی اصغر تجدد مطرح کرد : من از سال ۵۴ وارد کننده انواع کاغذ به ایران 
بوده ام، تجربیات دید و بازدید سایر کارخانه های تولید کاغذ در جهان را دارم که 

سر آمد همه این کشورها برزیل و اندونزی هستند.
تجدد اضافه کرد : می خواهیم از تجربیات و تکنولوژی سایر کشور ها استفاده 
کنیم تا به مرز خودکفایی در واردات برسیم و ازطرفی صادرات هم داشته باشیم.
مدیرعامل شرکت سروستان سپاهان تاکید کرد: با وزارت کشاورزی صحبت 

کردیم و آن ها پذیرفتند که این یک طرح بسیار نوآورانه است.
وی تصریح کرد: در مقیاس ۲ هزار هکتار، اوکالیپتوس را که ماده اولیه تولید 
خمیر کاغذ است، به صورت نهال می کاریم. پس از ۵ سال که درخت ها بزرگ 
شدند، از درختان خودمان استفاده می کنیم، حتی نهال آن را هم به سایر 
کشاورزان استان می دهیم و پس از رشد نهال ها،خودمان از آنها درخت ها را 

می خریم، تا منبع در آمدی برای کشاورزان هرمزگان هم باشد.
سرمایه گذار این پروژه افزود: ابتدای امر مقرر شده که خمیر کاغذ را وارد کنیم 

و در اینجا آن را تبدیل به کاغذ و سپس بسته بندی کنیم.
مدیرعامل شرکت سروستان سپاهان بیان داشت : درخت اوکالیپتوس در زمین 
های ناهموار و با آب نامتعارف نیز رشد می کند؛ یعنی نیازی به آب شیرین یا 

تسویه شده ندارد، حتی با پسآب فاضلاب هم می توان کاشت.

تجدد اضافه کرد : کل خطه جنوب ایران، ظرفیت کاشت و صنعت کاغذ را 
دارد، پس از ۱۰ سال کشور ما می تواند، سالانه ۵ میلیون تن کاغذ صادر کند.

محمد آشوری نماینده مردم هرمزگان در مجلس شورای اسلامی نیز در این 
مراسم گفت : هرجا پروژه ای کلید می خورد با خود اشتغال و مسئولیت های 

اجتماعی را به دنبال  دارد.
اظهار  نیز  اسلامی  در مجلس شورای  استان  نماینده  دیگر   ، مرادی  احمد 
داشت  : امیدواریم در آینده ای نزدیک با احداث این پروژه در هرمزگان ،نیازکشور  

به واردات کاغذ برطرف شود و ما وظیفه داریم از این پروژه حمایت کنیم.
وی با اشاره به ایفای مسئولیت اجتماعی صنایع و کارخانجات بزرگ در استان ، 
یادآور شد  : در بخش خصولتی و شبه دولتی  اصرار داریم که حتما به مسئولیت 
های اجتماعی خود عمل نمایند اما در بخش خصوصی که فرد از جیب و مال 
خود سرمایه گذاری کرده خواهش می کنیم که برای افزایش مال و برکت خود 
و همچنین کمک به رفع برخی مشکلات در استان  در این بخش فعالیت کنند.

سرمایه گذاران بیابان های ما را آباد می کنند
استاندار هرمزگان نیز در این مراسم با بیان اینکه دست سرمایه گذاران را می 
بوسم گفت : کم پیش می آید این جمله را به کار ببرم اما امروز می گویم که 
من دست سرمایه گذاران را می بوسم چرا که سرمایه گذاران بیابان  های  ما را آباد 
می کنند، برای فرزندان مان اشتغال ایجاد می کنند و کشور ما را به توسعه و 

پیشرفت نزدیک تر می کنند.
مهدی دوستی  افزود: هرمزگان بر خود می بالد که در سرمایه گذاری رتبه خوبی 

دارد و توانسته تعامل مثبتی با سرمایه گذاران ایجاد کند.
دوستی عنوان کرد : ما از ابتدا چند راهبرد را در دستورکار خود قرار دادیم که 
در تکمیل طرح های توسعه ای پیشین استان هرمزگان که چندین سال معطل 
مانده، ایجاد واحدهای تولیدی جدید و تکمیل زنجیره های ارزش خلاصه می شود.

نماینده عالی دولت در استان هرمزگان، تصریح کرد: زنجیره ی چوب یکی از 
زنجیره های نو و جدید است که ارزش افزوده های بالایی را به همراه دارد و در کنار 
آن می توانیم واحدهای جدیدی را نیز ایجاد کنیم بر همین اساس از سرمایه گذار 
این طرح می خواهم که از همین الان به فکر ایجاد سایر خوشه های این صنعت 
نیز باشد. دوستی با تاکید بر لزوم ایجاد زنجیره ی MDF در استان هرمزگان، 
تصریح کرد؛ ایجاد زنجیره MDF علاوه بر اینکه نیاز کشور را رفع می کند یک 
معامله ی برد برد خواهد بود چرا که همسایگان جنوبیِ ایران، MDF مورد نیاز 
خود را از طریق همسایگان شمال غرب ایران تامین می کنند و اگر این زنجیره 

ایجاد شود ارزش افزوده ی بالایی برای ما به همراه خواهد داشت.
استاندار هرمزگان، ادامه داد: ویژگی منحصر به فرد تولید کاغذ در هرمزگان این 

است که مردم نیز می توانند در آن ایفای نقش 
داشته و منتفع شوند؛ به این صورت که نهال مجانی اکالیپتوس را به مردم 
تحویل می دهند و بعد از سه سال آن را با قیمتی مناسب از مردم خریداری 

می کنند.
گفتنی است ، سرمایه گذار این پروژه شرکت “کشت و صنعت و صنایع کاغذ 

سی و سه باغ سروستان سپاهان پویا” است.


